
Milé žákyně, milí žáci, kolegyně a kolegové, rodiče, 

 

dovolte mi, abych vás všechny srdečně přivítal na začátku nového školního roku 2024-

2025. Věřím, že jste si během prázdnin odpočinuli, načerpali síly a jste připraveni vstoupit do 

dalších měsíců plných učení, objevování a osobního růstu. 

Samozřejmě, že zvláštní přivítání náleží těm, kteří jako studenti gymnázia vstupují do 

naší budovy poprvé, žákům prvního ročníku čtyřletého i osmiletého studia. Všichni si 

uvědomujeme, že přechod na střední školu, do nového prostředí a nového kolektivu 

spolužáků, není jednoduchý. Věřím ale, že učitelé, ostatní zaměstnanci školy i vaši starší 

spolužáci vám se zvládnutím tohoto nelehkého kroku svým přístupem pomohou. 

Začátek školního roku je příležitostí k novým výzvám a odhodláním. Je to čas, kdy 

hledíme do budoucnosti s cíli a ambicemi, které chceme naplnit. A právě zodpovědnost, kterou 

má každý z nás za své vzdělání a budoucnost, je z mého pohledu důležitá. 

Milí studenti, vzdělání, které na Gymnáziu Dr. Josefa Pekaře získáváte, je klíčem k 

vašemu úspěchu. Ale tento klíč není jen něco, co vám podáváme my, vaši učitelé. Je to 

především vaše vlastní úsilí, vaše zodpovědnost a vaše odhodlání. Vstupujete do období, kdy 

musíte převzít plnou odpovědnost za své vzdělávání. Vaše známky, vaše dovednosti, vaše 

budoucí možnosti jsou ve vašich rukou. My jsme tu, abychom vás vedli a podporovali na vaší 

cestě, ale ten první krok je na vás. 

Během posledních dvou let jsme se snažili a slibovali jsme vám, že škola bude SMART. 

Rekonstrukci máme zdárně za sebou a nyní se vypořádáváme s tím, jak s danými 

vymoženostmi zodpovědně pracovat. Příkladem je i umělá inteligence, která se stala tématem 

několika školení pedagogického sboru. AI otevírá nezměrné možnosti ve vzdělávacím procesu, 

zároveň však vyvstávají nové otázky v souvislosti s jejím používáním. Vidíme tedy, jak nás 

technologie denně obklopují, pomáhají nám v různých situacích, zároveň však zjišťujeme, že 

nás někdy i ovládají. To platí i ve škole. Chceme, abyste vnímali své okolí, komunikovali spolu 

a učili se být přítomní. Proto jsme se rozhodli zavést v jídelně „no mobil zónu“. Toto opatření 



 

není omezující, ale má vám připomenout, že život se odehrává tady a teď, kolem nás, a ne 

pouze na displeji telefonu. Věřím, že tímto krokem vytvoříme prostředí, kde se budeme více 

vnímat a respektovat, kde budeme mít prostor pro opravdovou lidskou interakci. 

Vážení rodiče, děkuji vám za vaši spolupráci, podporu a důvěru, kterou nám dáváte 

při vzdělávání vašich dětí. Vaše role je nezastupitelná. Společně tvoříme tým, který má jediný 

cíl – připravit vaše děti na život. Chtěl bych zde v souvislosti s končícím funkčním obdobím 

Školské rady GJP a Správní rady Společnosti přátel GJP poděkovat JUDr. Drahomíře Janebové 

Kubisové a Ing. Michalu Kalíkovi zástupcům z řad rodičů za jejich dosavadní spolupráci. Pevně 

věřím, že se během podzimních voleb podaří vybrat opět aktivní, komunikativní a zodpovědné 

zástupce.  

Kolegyně a kolegové, chtěl bych vám i sobě popřát, abychom se mohli plně soustředit 

na vzdělávání a výchovu našich žáků. Předem vám chci poděkovat za vaši práci, za vaši 

trpělivost a odhodlání.  

Přeji nám všem úspěšný školní rok plný vzájemné spolupráce, respektu a pochopení. 

Ať je to rok, kdy budeme růst nejen jako jednotlivci, ale i jako komunita. 

 

V Mladé Boleslavi 1. září 2024 

Mgr. Petr Dostál 


